
UCHWAŁA Nr XXXVII.246.2022
RADY GMINY BABOSZEWO
z dnia 18 lutego 2022 roku

w sprawie funduszu sołeckiego na rok 2023

Na podstawie art.  18 ust.  2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.  o samorządzie
gminnym (t.j. Dz. U. z 2021 r., poz. 2021 ze zm.) oraz art. 2 ust. 1 i 4 ustawy z dnia 21 lutego
2014 r.  o funduszu sołeckim (Dz.  U.  z 2014 r.,  poz.  301 ze zm.) Rada Gminy Baboszewo
uchwala, co następuje:

§ 1
Nie  wyraża  się  zgody  na  wyodrębnienie  w  budżecie  gminy  na  rok  2023  środków
stanowiących fundusz sołecki.

§ 2
Wykonanie uchwały powierza się Wójtowi Gminy Baboszewo.

§ 3
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu.

/-/  Przewodniczący Rady Gminy Baboszewo

Sławomir Piotr Goszczycki



UZASADNIENIE

do UCHWAŁY XXXVII.246.2022

RADY GMINY BABOSZEWO 

z dnia 18 lutego 2022 roku 

Zgodnie  z  ustawą  o  funduszu  sołeckim  z  dnia  21  lutego  2014  r.  –  Rada  Gminy
rozstrzyga o wyodrębnieniu w budżecie gminy środków stanowiących fundusz, podejmując
uchwałę do 31 marca roku poprzedzającego rok budżetowy, którego dotyczy. Zgodnie z art.
2  ustawy  Rada  Gminy  podejmuje  uchwałę,  w  której  wyraża  albo  nie  wyraża  zgody  na
wyodrębnienie środków. 

Z powyższego przepisu wynika, że fundusz sołecki nie jest rozwiązaniem, które musi
być obligatoryjnie stosowane w każdej gminie, a jego przyjęcie jest uzależnione od corocznej
decyzji rady gminy. 

W  gminie  Baboszewo,  w  której  funkcjonują  42  sołectwa,  wyrażenie  zgody  na
kontynuowanie  funduszu  sołeckiego  wiąże  się  ze  znacznym rozdrobnieniem  środków  co
utrudnia realizację przedsięwzięć sołectw w oparciu o środki z funduszu.

Należy  również  zauważyć,  że  w  chwili  obecnej  sołectwa  i  ich  organy  w  znacznej
mierze  pełnią  wobec  organów  Gminy  rolę  reprezentacyjną  i  doradczą,  zaś  niezbędne
inwestycje, wymagające skorzystania ze środków finansowych Gminy są realizowane przez
samą Gminę, w ramach wykonywania przez nią zadań własnych.

W  związku  z  powyższym  podjęcie  przez  Radę  Gminy  Baboszewo  przedmiotowej
uchwały jest w pełni zasadne.


